
Životopis – Jaroslav Klabeneš 

 

 

Pan Jaroslav Klabeneš se narodil 8. prosince roku 1942 v Třebíči. Bylo to během 2. světové 

války která však jeho ani jeho rodinu nijak nezasáhla. Má ještě o šest let mladšího bratra. Tak 

jako každý malý kluk měl rád sporty, rád hrával fotbal nebo býval venku s kamarády. Jeho 

otec pracoval ve firmě Baťa. Jeho matka se živila jako švadlena. Na základní škole se pan 

Klabeneš učil slušně. Jako střední školu, pak dále vystudoval gymnázium. Díky tomu že 

hodně četl převážně Jiráska neměl problém se dostat na vysokou školu. Po vystudování 

ekonomické vysoké školy v Praze (VŠE) se odstěhoval do Brna za jeho tehdy přítelkyní, která 

studovala přírodní vědy. 

Po vystudování (VŠE) přijal práci ve firmě elektrotechnické závody Julia Fučíka (EJF), kde 

se dopracoval až na finančního ředitele firmy. Se svojí manželkou se vzali dne 15. července 

1967. Panu Klabenešovi se velmi dařilo do doby, než podepsal 2000 slov a tím tak podpořil 

Alexandra Dubčeka, který se snažil posunout naši zemi k lepšímu. Od té doby šla jeho kariéra 

z kopce. V roce 1968 kdy začala Invaze vojsk Varšavské smlouvy, byl pan Klabeneš součástí 

Lidových milic které byli povinně organizovány v každém větším státním podniku. Ten samý 

rok probíhala demonstrace brněnských studentů a pan Klabeneš měl povinnost jít potlačovat 

tuto stávku, ale odmítl. Důvodem byla jeho manželka, která se této stávky aktivně měla 

zúčastnit. Toto byl hlavní důvod proč pana Klabeneše vyloučili z komunistické strany, strhli 

mu plat a snížili mu postavení v práci. Tento čas pracovní degradace si kompenzoval 

připojením se ke skupině potápěčů, kde se podílel na řadě zajímavých projektů například při 

stavbách přehrad, dokonce se dostal i do Normandie. Vyrovnat se s problémy v práci mu 

pomohla i stavba rodinného domu. 

Po Sametové revoluci se mu ve firmě podařilo svojí kariéru opět nastartovat a dostal se znovu 

do nejvyšších funkcí společnosti. V rámci kuponové privatizace se mu podařilo převedení EJF 

do vlastnictví švýcarsko-švédské firmy ABB. Po odchodu z ABB ještě vykonával finančního 

ředitele v brněnské stavební firmě UNISTAV. V současnosti si užívá pohodového rodinného 

života v přítomnosti několika vnoučat a spokojeného důchodu. 

 


